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Kateheze o razlučivanju. 11. Potvrda dobrog izbora

Draga braćo i sestre, dobar dan!

U procesu razlučivanja važno je ostati pozoran također na razdoblje koje slijedi neposredno nakon
donesene odluke, kako bismo dokučili znakove koji je potvrđuju ili je pak negiraju. Moram donijeti
odluku, odvagujem razloge „za“ i „protiv“, osjećaje, molim… zatim završava taj proces i donosim
odluku, a zatim dolazi onaj dio u kojem moramo biti pažljivi, vidjeti. Jer u životu ima odluka koje
nisu dobre i postoje znaci koji je poriču. Naprotiv, ako je odluka dobra, ti je znaci potvrđuju.

Vidjeli smo, naime, kako je vrijeme temeljni kriterij za prepoznavanje Božjega glasa među mnogim
drugim glasovima. Samo On je Gospodar vremena: ono je jamac njegove originalnosti, što ga
razlikuje od imitacija koje govore u njegovo ime, ali uzalud. Jedno od prepoznatljivih obilježja
dobrog duha jest to da prenosi trajni mir. Ako nakon pomnog razmišljanja doneseš odluku i ova ti
daje trajni mir, to je dobar znak i pokazuje da je put dobar. Mir koji donosi sklad, jedinstvo, žar,
gorljivost. Izlaziš iz procesa dubljeg razmišljanja bolji nego što si ušao.

Ako, primjerice, odlučim posvetiti dodatnih pola sata molitvi i onda shvatim da su mi ostali trenuci
u danu nekako ljepši i bolji, spokojniji sam, manje zabrinut, svoj posao obavljam s više pažnje i
zadovoljstva, pa i moji odnosi s nekim teškim ljudima postaju lakši…: sve su to važni znakovi koji
govore u prilog tome da je donesena odluka dobra. Duhovni život je kružni: dobar izbor koristan je
za sva područja našeg života, zato što je to sudjelovanje u Božjem stvaralaštvu.
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Možemo prepoznati neke važne vidove koji pomažu čitati vrijeme nakon odluke kao moguću
potvrdu da je bila dobra, zato što vrijeme koje slijedi potvrđuje da je to bila dobra odluka. Te smo
vidove na neki način susreli tijekom ovih kateheza, ali sada nalaze svoju daljnju primjenu.

Prvi je vid smatra li se odluka mogućim znakom odgovora na ljubav i velikodušnost koju Gospodin
ima prema meni. Nije rezultat straha, emocionalne ucjene ili prisile, nego je plod zahvalnosti za
primljeno dobro, koja potiče srce da slobodno živi odnos s Gospodinom.

Drugi važan element jest svijest da se osjećaš na svome mjestu u životu – onaj mir: „Ja sam na
svom mjestu“ – i da si dio većeg plana, kojem želiš dati vlastiti doprinos. Na Trgu svetog Petra
postoje dvije precizne točke – žarišta elipse – iz kojih, kad ih se gleda, Berninijevi su stupovi
potpuno poravnani. Slično tome, čovjek može prepoznati da je pronašao ono što traži kad u
njegovu danu ima više reda, osjeti sve veću integraciju svojih mnogostrukih interesa, uspostavi
ispravnu ljestvicu vrijednosti i sve to uspijeva živjeti s lakoćom, hvatajući se s novom snagom i
hrabrošću u koštac s teškoćama kad se pojave. To su znaci da si donio dobru odluku.

Još jedan dobar znak potvrde jest činjenica da ostajemo slobodni u odnosu na ono što smo
odlučili, spremni to ponovno propitivati, čak i odustati od donesene odluke kad se suočimo s
mogućim poricanjima, pokušavajući u njima pronaći moguću Gospodinovu pouku. To nije zato što
nam On želi oduzeti ono što nam je drago, nego zato da to živimo slobodno, bez navezanosti.
Samo Bog zna što je uistinu dobro za nas. Posesivnost je neprijateljica dobra i ubija ljubav, pazite
se toga!: brojni slučajevi nasilja u obitelji, o kojima nažalost često slušamo u vijestima, gotovo
uvijek proizlaze iz težnje da se posjeduje ljubav drugoga, iz težnje za potpunom sigurnošću koja
ubija slobodu i guši život, pretvarajući ga u pakao.

Voljeti možemo samo u slobodi, zato nas je Gospodin stvorio slobodnima, slobodnima čak i da mu
kažemo „ne“. Prikazati njemu ono što nam je najdraže u našem je interesu, omogućuje nam da to
živimo na najbolji mogući način i u istini, kao dar koji nam je dao, kao znak svoje besplatne
dobrote, svjesni da je sav naš život, kao i čitava povijest, u njegovim dobrohotnim rukama. To je
ono što Biblija naziva strahom Božjim, to jest pokazati poštovanje prema Boga, ne da me Bog
plaši, to ne, nego to poštovanje je nezaobilazan uvjet za prihvaćanje dara Mudrosti (usp. Sir 1, 1-
18). Taj strah odagna sve druge strahove, jer je okrenut Onome koji je Gospodar svega. Kad smo
s njim ništa nam ne može narušiti mir duše. To je ono zadivljujuće iskustvo svetog Pavla koji je
ovako zborio: „Znam i oskudijevati, znam i obilovati! Na sve sam i na svašta navikao: i sit biti i
gladovati, i obilovati i oskudijevati. Sve mogu u Onome koji me jača!“ (Fil 4, 12-13). To je slobodan
čovjek, koji blagoslivlja Gospodina kad dođu dobre stvari i kad nahrupe one koje nisu toliko dobre:
blagoslovljen budi i idemo dalje!

Prepoznati to od temeljne je važnosti za dobru odluku i umiruje nas u vezi onoga što ne možemo
kontrolirati ili predvidjeti: zdravlje, budućnost, drage osobe, naše planove. Važno je imati
povjerenje u Gospodara svemira, koji nas neizmjerno voli i zna da s njim možemo izgraditi nešto

2



predivno, nešto vječno. Životi svetaca nam to pokazuju na najljepši način. Kročimo naprijed uvijek
tražeći da donosimo odluke tako, u molitvi i osluškujući što se događa u našemu srcu i idimo
naprijed polako, samo hrabro!

_________________________

Pozdrav poljskim vjernicima

Od srca pozdravljam poljske hodočasnike. U Centru za katoličko-židovske odnose Katoličkog
sveučilišta u Lublinu u ponedjeljak je održana komemoracija povodom godišnjice „Operacije
Reinhardt“. Ona je, za vrijeme Drugog svjetskog rata, dovela do istrebljenja gotovo dva milijuna
ljudi, poglavito židovskog porijekla. Neka sjećanje na taj užasan događaj pobudi u nama namisli i
djela mira. I povijest se ponavlja, ponavlja se. Vidimo što se sada događa u Ukrajini. Molimo za
mir. Od srca blagoslivljam vas ovdje prisutne i vaše sunarodnjake

_____________________________________

U sklopu pozdrava talijanskim vjernicima

[…] Sutra je lijep dan: slavi se svetkovina Bezgrešnog začeća. Pogleda uprta u Djevicu Mariju,
budite uvijek odvažni u promicanju vrijednosti duha. Njoj, premiloj majci, upućujemo prošnju da
bude utjeha onima koji su kušani brutalnošću rata, osobito mučeničkoj Ukrajini. Molimo za taj
mučenički narod koji jako trpi!
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